
 
 

 

   
 

Uddannelsesudvalg, Psykomotorikuddannelsen 
 

Sted: 

Jens Otto Krags Plads 3, lokale 

2.07 

 Mødedato: 

27. februar 2023, 12.00-15.00. 

Frokost fra 11.45. 

Deltagere 

Eva Egeberg Simonsen (VIA, uddannelsesleder) 

Helle Kruuse-Andersen (VIA, dekan) 

Thomas Borup (Randers Kommune, Lærings- og Kompetencecentret) 

Anja Holt (Region Midtjylland) 

Bo Møller (Randers HF og VUC) 

Lea Bech (DAP) 

Sofie Zacho (Privat Praksis) 

Jesper Ovesen Dahlgaard (VIA Program for krop og mental sundhed) 

Inga Maj Mikkelsen (VIA, studerende) 

Ea Sittrup Damsgaard (VIA, studerende) 

Kristian Park Frausing (VIA, medarbejder) 

 

 

Afbud: 

Camilla Sillesen (DAP) 

Manja Flammild (VIA, medarbejder) 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden, 12.05 
2. Præsentation af medlemmer, 12.10 
3. Introduktion til VIA og uddannelsesudvalg, 12.30 
4. Præsentation af Psykomotorikuddannelsen og aktuelle indsatser, 

13.00 
5. Forretningsorden, godkendelse 13.45 
6. Valg af formand for Uddannelsesudvalget, 
7. Årshjul og arbejdstilrettelæggelse 14.00 
8. Eventuelt, 14.45 
9. Punkter til kommende møder 

 
 

 

 

Punkt  1. Godkendelse af dagsorden, 12.05 

Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

 

  

Sagsfremstilling 
Udvalget skal godkende dagsorden 

REFERAT/ 
DAGSORDEN 

Mødeleder: 

EVSI 

Referent: 

STRO 

 

Dato: 27. februar 2023 
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Referat 
 

 

Punkt  2. Præsentation af medlemmer, 12.10 

Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

 

  

Sagsfremstilling 
Uddannelsesudvalgets medlemmer præsenterer sig. 

 

Referat 
Medlemmerne præsenterede sig. 

 

Punkt  3. Introduktion til VIA og 
uddannelsesudvalg, 12.30 

Sagsansvarlig: 

Helle Kruuse-Andersen og 

Thomas Borup 

 

  

Sagsfremstilling 
Helle Kruuse- Andersen orienterer om udvalgets formål og opbygning 

Thomas Borup, der har været formand i udvalget gennem mange år orienterer om udvalgets hidtidige 

arbejdsopgaver 

 

Referat 
Helle Kruse orienterede om VIA, herunder VIAs uddannelsesudvalg (UU), formål, ambitioner og temaer for 

møderne. 

Helle opfordrede til, at alle medlemmer kommer med input til drøftelser og tematikker for at sikre en relevant 

debat i UU. 

 

Helles slides er vedhæftet referatet. 

 

Thomas Borup, der har været formand for UU i den foregående periode, orienterede om det hidtidige 

arbejde: 

- Løbende uddannelsesrelevant arbejde (kvalitetsudvikling, frafald, studiemiljø, studieordning, 

forskning i forbindelse med PMU). Thomas pointerede også, at der ikke drøftes uddannelsesdrift. 

- Aftagerperspektiv – hvad opleves der som aftager. Hvad skal uddannelsen vide? Hvad er der af 

perspektiver i forhold til jobskabelse og rekrutteringsvanskeligheder for aftagerne. 

- VIA som organisation og Psykomotorikuddannelsens (PMU) perspektiv på det at være i en stor 

organisation. 

- Samfundsrelevante temaer som f.eks. bæredygtighed – hvordan er vi en bæredygtig uddannelse, og 

hvordan skaber vi dimittender, der har et bæredygtighedsmindset? 

 

Der blev spurgt til, hvordan drøftelser/perspektiver fra Uddannelsesudvalget blev bragt videre. Det sikres via 

ledelsesrepræsentanter, der sørger for tilbageløb i VIA, mens eksterne repræsentanter er ansvarlige for at 

bringe perspektiver videre i egen organisation. 

 

Punkt  4. Præsentation af 
Psykomotorikuddannelsen og aktuelle 
indsatser, 13.00 
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Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

 

  

Sagsfremstilling 
Eva orienterer om Psykomotorikuddannelsen og de aktuelle indsatser. Herunder bl.a.: 

Fakta om uddannelsen 

Strategisk udviklingsplan 

Tal om tal 

Kvalitetssamtale 

Uddannelsesudvikling 

Uddannelsesevaluering 

 

Referat 
 

Eva Egeberg Simonsen orienterede om Psykomotorikuddannelsen, herunder historie, faget, 

arbejdsmarkedet og opbygning. Eva orienterede om, at PMU er i gang med at beskrive generiske/specifikke 

kompetencer for at styrke evnen til at kunne beskrive psykomotorik, og den psykomotoriske terapeuts 

kompetencer præcist.  

Eva orienterede desuden om den Strategisk udviklingsplan, der er en måde, VIA arbejder med strategisk 

udvikling. Formålet er at sikre et dynamisk arbejde, der tager udgangspunkt i uddannelsens aktuelle status 

og udfordringer. PMU arbejder med praktik, beskæftigelse og bæredygtighed som strategiske temaer i 

udviklingsplanen.  

 

Der blev spurgt til, om der blev koordineret professionsprofil med Hillerød, og Eva orienterede om, at der 

løbende er drøftelser de to uddannelser imellem, men at professionsprofilen er selvstændig for VIA PMU. 

 

Evas præsentation er vedhæftet referatet med en tilføjelse om hvilke fag, der undervises i på uddannelse 

(slide 6), da det blev efterspurgt fra UU. 

 

Punkt  5. Forretningsorden, godkendelse 13.45 

Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

Bilag: Forretningsdagsorden, 

udkast 

  

 
Sagsfremstilling 
Der er vedhæftet forslag til forretningsorden baseret på VIAs standardforretningsorden for 

uddannelsesudvalg. Det, der er indsat, er markeret med gult. 

Udvalget skal overveje vedhæftede udkast og godkende en endelig forretningsorden. 

 

 

Referat 
 

Forretningsordenen blev godkendt med følgende kommentarer: 

1. Forslag om at rette der, hvor formuleringerne antyder en standardforretningsorden, der passer til alle 

uddannelser i VIA. 

2. Spørgsmål til, hvad det i §2 betyder, at dekan/leder er sekretær for udvalget, og om det er den 

samme type sekretær som den sekretariatsbistand, der nævnes i §6. 

3. Spørgsmål til forståelsen af §4: ”Stk. 2. Uddannelsesudvalget skal inddrages ved udvikling af nye og 

eksisterende uddannelser samt ved udvikling af nye undervisnings- og prøveformer.”, hvor der 

umiddelbart efterlades et meget lille råderum til underviserne for at udvikle og ændre undervisning. 

 

Efter mødet er det afklaret, at det er tilladt at lave de tilrettelser, der foreslås i 1., at der i 2. menes, at det er 

dekan/leder, der er ansvarlig for den sekretærbistand, der er på møderne, men ikke at de skal udføre den 
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samt at §4 stk. 2 ikke skal forstås bogstaveligt men betyder, at UU skal inddrages ved væsentlige ændringer 

i undervisnings- eller prøveform. 

Forretningsordenen er efter mødet rettet til, vedhæftes referatet og lægges på via.dk. 

 

Punkt  6. Valg af formand for 
Uddannelsesudvalget,  

Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

 

  

Sagsfremstilling 
Udvalget skal vælge en formand. Denne vælges blandt de udefrakommende medlemmer, og valget sker ved 

almindeligt stemmeflertal. Funktionsperioden for formanden er fire år og følger udvalgets funktionsperiode. 

Formandens rolle er, sammen med den ansvarlige uddannelsesdekan og uddannelsesleder, at sikre, at 

arbejdet i uddannelsesudvalget skaber værdi for uddannelserne og professionerne. Formanden fungerer 

desuden som udvalgets synlige dialogpartner over for VIAs ledelse og bestyrelse. Formanden varetager i 

samarbejde med uddannelsesleder og/eller -dekan mødeplanlægning og varetager mødeledelsen af 

udvalgets møder. Se desuden forretningsorden.  

 

Referat 

UU valgte Thomas Borup blev valgt som formand i Psykomotorikuddannelsens Uddannelsesudvalg. 

 

 

Punkt  7. Årshjul og arbejdstilrettelæggelse 
14.00 

Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

Bilag: Prioriterede temaer for 

arbejdet i uddannelsesudvalget 

 

  

Sagsfremstilling 
Udvalget bedes komme med input til mulige temaer, der skal behandles i Uddannelsesudvalget. Der er et 

opdrag fra VIA, men der er mulighed for at tilføje andre temaer. Herudover har uddannelsesdekanerne i VIA 

peget på to anbefalede emner til behandling i 2023: 

1) Overgangen fra uddannelse til job – med særligt fokus på nye tendenser i ungdomskulturen; 

forberedelse af aftagerne på den nye generation af unge; nye forståelser af arbejdslivet. 

2) Rekruttering – med fokus på fælles løsninger sammen med de aktører, der indgår i udvalgene. 

Her udover anbefales to emner til senere behandling: ”videnskredsløb på tværs af uddannelse, efter-

videreuddannelse, forskning og aftagere” samt ”Future Lab – drøftelse af fremtidens kompetencer”. 

 

Desuden ønskes drøftelse af, hvordan der bedst sikres højt engagement i udvalgets arbejde. Ønsket for 

arbejdet i udvalget er engagement og ”mindre orientering og mere dialog”. 

Drøftelserne sker i grupper med følgende arbejdsspørgsmål: 

- Hvilke erfaringer har I for, hvad der sikrer godt engagement i udvalgsarbejde, og hvilke af disse kan 

viderebringes til Uddannelsesudvalget? 

- Drøft perspektiver på temaerne i bilaget og overvej, om der er yderligere temaer, der skal med i 

årshjul. 

 

Efterfølgende opsamling i plenum. 

 

Efter mødet udarbejdes endeligt årshjul, hvor temaerne for årets møder kan ses. 

 

Slutteligt bedes udvalget overveje ønsker til mødeform. Hidtil har der været en veksling mellem online og 

fysiske møder. 
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Referat 
Udvalget drøftede hvad der sikrer godt engagement, de foreslåede emner samt ønsker om andre temaer i 

grupper, og efterfølgende var der opsamling i fællesskab. Inputtene opsummeres i følgende temaer: 

 

Hvad sikrer et godt engagement: 

- Udvalgets unikke sammensætning, der repræsenterer mange perspektiver. Det er vigtigt, at det 

bringes i spil i udvalgets arbejde 

- Udvalget består af medlemmer, der står til rådighed for drøftelser og perspektiver og er ansvarlige 

for tilbageløb egen organisation 

- At det er tydeligt, at udvalgets arbejde bliver brugt i VIA, herunder at der sker tilbagemeldinger til 

udvalget om anvendelsen af input fra udvalget 

- Vigtigt, at der er en formålsafklaring af, hvorfor temaer bringes op. Især når det drejer sig om temaer 

fra VIA. 

- At holde sig for øje, at formålet med udvalget ikke er driftsdrøftelser, men et strategisk udvalg, der 

har helikopterperspektiv. 

 

De foreslåede emner 

- Det er der opbakning til fra UU, herunder opbakning til temaet om Future-Lab, hvor det er 

interessant at få aftager og praksisperspektiv på, om dimittenderne har de rigtige kompetencer, eller 

om der kræves en opdatering.  

 

Øvrige mulige temaer 

- Et tema om forskning, og hvordan det yderligere indarbejdes på PMU, herunder muligheden for at 

publicere Bachelorprojekter (BA). Herunder nævnes et forskningsprojekt om stress og ængstelse. 

- Professionsidentitet herunder en afklaring af, hvilken forskel en PMT kan gøre på arbejdsmarkedet. 

Er der noget at hente i de anbefalinger, som den af regeringen nedsatte robusthedskommission 

kommer med? 

- Vidensflow og BA-projekter og det potentiale der er i, at knytte BA-projekter til aftagere. Det er pt 

svært at lave den tilknytning, så perspektiver på, hvordan uddannelsen kan arbejde med den 

udfordring, da det er en god måde at styrke professionsidentiteten på. 

- Er der overensstemmelse mellem uddannelsens store fokus på faget behandling, og den 

efterspørgsel, der er hos aftagerne/i praksis? 

- Forslaget om flere faggrupper som deltagere i det tværfaglige forløb, der ligger på semester 5 

(nuværende Pædagog- og Psykomotorikuddannelsen, men overvejelse om også at inddrage 

f.eks.Ergoterapeut- og Fysioterapeutuddannelsen). 

 

 

Punkt  8. Eventuelt, 14.45 

Sagsansvarlig: 

Eva Egeberg Simonsen 

 

  

Sagsfremstilling 
Studenterforslag om evt. at tilrettelægge Tværprofessionelt modul på tværs af flere uddannelser end dem i 

Randers for at bane vejen for fremtidigt samarbejde på tværs af relevante professioner. 

 

Referat 
Eva Egeberg Simonsen takkede for forslaget og orienterede om, at det bringes med videre, og at der i VIA er 

drøftelser om tilrettelæggelse af det tværprofessionelle modul. 

 

Punkt  9. Kommende møder samt punkter til 
disse 

Sagsansvarlig: 

 

  



 

 

 

6/6 

   

 

15. maj 2023: Endeligt årshjul fremlægges til godkendelse 

9.oktober 2023, 11.45-15.00 

 

 

Primo 2025: Evaluering af udvalgets arbejde (halvvejs i funktionsperioden) 

Ultimo 2026: Evaluering af udvalgets arbejde (sidste møde i funktionsperioden) 

 

 
 


